
 

Referat; fælles elevrådsmøde den 8. 
september 
Fremmødte  
Elever:  

Emilie fra HTX Nakskov, Jakob fra HHX Nykøbing, Rune fra EUX Business Nykøbing, Hevin HTX Nykøbing, 

Naja fra HTX Nykøbing, Cecilie fra EUX business, Rytis GF2 tømrer, Magnus GF2 tømrer, Filippa fra HHX 

Nykøbing, William HHX Nykøbing, Sebastian HHX Nykøbing, Simon GULD10, Zion HTX Nykøbing 

 

Afbud fra Kayah og Lucas Fødevarer 

 

Ansatte: 

Claus Ring fra IT, Peer Lundquist fra bygningsdriften, Jeannette Frederiksen Skolehjem, Søren Vikkelsø 

Direktør, Cecilie Speccio Kantineleder og Rasmus Due fra kvalitetsafdelingen 

 

Lena Pind: tovholder og referent. 

Præsentationsrunde 
 

Nyt fra IT 
Udskifte vores netværk. Trådløse og det faste netværk. 

Skal projektere i løbet af 2023. Det har en proces at skifte et sådant netværk. Man starter med det 

bagvedliggende for at starte et sådant projekt. 

Vi ser meget at der er noget der ikke virker. Når et stort antal elever går på den samme hjemmeside. 90% 

henvendelser til IT har været noget med login…  

Vi burde måske informere mere om login inden start på uddannelse. IT har bestilt udstyr i januar 2022 og 

stadig ikke kommet. Mikrochips er en stor mangelvare. Kopi og printere er svært at skaffe.  

Hver gang der er noget, så kom til IT. Kom hellere en gang for meget end for lidt.  

Nyt fra bygningsdrift ved Peer Lundquist 
Peer har ansvaret for bygningsdrift og rengøring. Rengøring er udliciteret på andet år. Det er vigtigt, hvis 

der er noget der ikke er optimalt, skal det meddeles på Helpdisk. Det skal ske gennem jeres lærere. 

Lys, vand og varme. Stigende energipriser gør, at vi alle skal gøre en indsats for at spare. Der er 

affaldssortering. Der er sortering rundt omkring i klasserne. Uddannelsessted for skoleoplæringselever. Vi 

har 4 elever for serviceassistenter. 5 ejendomsservicetekniker, Lager og logistik har vi ingen elever pt. fordi 

de er i lære ude i samfundet. Vi har også ordinære elever. 2 elektriker i samarbejde med 2 private 

virksomheder. En enkelt serviceassistent som er i lære på skolen.  

Husk at slukke lys og lukke døre efter jer.. 😊 



 

Nyt fra kantinen 
Skoleoplæringssted for ernæringsassistenter. Vi står for morgenmad, frokost og aftensmad til 133 elever fra 

skolehjemmet. Vi har plads til 170 elever på skolehjem. 

Vi er med i et projekt der hedder sunde unge på erhvervsskoler.  Det handler ikke kun om mad, men også 

om trivsel. Min drøm er at kantinen er et sted, hvor man har lyst til at hænge ud.  

Vi har instagram. Vi taler lidt om hvilke sociale medier de unge bruger. 

Skolehjemmet ved skolehjemsleder Jeannette Frederiksen 
Vi har mange typer af elever med meget skiftende hold. Vi er 4 ansatte. Der er altid en voksen tilstede. Man 

kan deltage i de aktiviteter vi har. 15 kr. pr. vaskemaskine tøj. Før var det gratis, der fyldes ikke op i 

maskinen. Det er også gratis for alle under 18 år. Vi spiser alle måltider sammen på nær frokost.  

Strømforbruget tænker vi meget på. Vi tænker i det hele taget på energiforbrug.  

Der er smidt 3 elever ud. Pga. hashforbrug. Vi vil ikke have det. 

vi har 3 faglærere ansat. 2 elektriker (Jacob Rytter og Allan Morthorse) vi har Nikolaj Persson ansat, som er 

bådmekaniker faglærer.   

Der er mange fra Bornholmere og andre steder i Danmark. Novo Nordisk og Kemper Lauritsen sender deres 

elever til CELF. Vi har også Litauer boende. De kommer til november.  

Nyt fra Ledelsen ved direktør Søren Vikkelsø 
Vi vælger bestyrelsesmedlemmer og den er helt ny. Der er mange nye i bestyrelsen. I år sidder begge 

borgmestre fra Lolland og Guldborgsund Kommune. 

Direktører fra CELF fungerer som sekretærer og har ikke stemmeret. 

Klimaskoler taler man om. Den grønne omstilling. Alle vores uddannelser har et islæt af den grønne 

omstilling. Det kan være fødevareuddannelser med madspild. Byggematerialer mv. På et tidspunkt skal 

man lave CO2 regnskab.  

3 klimaskoler i Danmark. Hele Region Sjællands erhvervsskoler arbejder vi sammen med. Det er fx ZBC, EUC 

Sjælland, Roskilde Tekniske Skole, Køge Handelsskole, EUC Nordvest. 

Power to X, et begreb man skal arbejde med. Man vil gerne kunne omdanne en energi om til en anden form 

for energi. Man kan ikke lægge strøm til side. 

I Vordingborg bliver der snart bygget en stor fabrik. Der er overskud af halm, som man vil omdanne til 

energi til fly og skibe. Der er mange virksomheder der tænker grønt, især på vores egn.  

Det går godt ude i samfundet. Mange i job. Vi er det sted i landet, hvor færrest har en ungdomsuddannelse.  

Vi mangler en 70-80 elever på GF2.  

Inden så længe. Moodle og Praksis er 2 læringsplatforme. I det her efterår vil de 2 platforme smelte 

sammen. Uge 42 vil vi prøve at etablere, så I elever kommer tilbage til en platform efter efterårsferien. 

Der kan godt en uge til 14 dage, hvor systemerne lige skal lande.  



 

Kunne man lave en platform til elever, hvor der er kontakt til bygningsdrift, kantine og IT?… Det 

undersøges.  

Gennemgang af undervisningsmiljø, spørgeskema 
Se bilag og der tales om fokusgruppeinterview 

Fokusgruppeinterview bliver etableret adressevis og på de lokale elevråd. Der hvor der ikke er lokale 

elevråd, udvælges der elever.  

Der drøftes kantine miljø og hvordan man kan gøre det bedre. Rasmus tager det med i sit fokusgruppe 

interview. 

Røgfri skole 
Kl. 7.30 – 15.30 det er en røgfri skoletid. Der er sanktioner hvis man ryger på skolen. Det gælder både snus, 

cigaretter og andre nikotinprodukter.  

Det er også ansatte der ryger, fortælles der.  

I princippet gælder rygeforbuddet kun alle under 25 år. Hvis VUC og AMU kursister kunne isoleres, må man 

godt ryge. Men det kan vi ikke isolere dem..  

Vandautomater 
Vandautomat mangler ved 200 gangen…. Der er et springvand, der ønskes almindelig 

Vandautomat på 30 gangen ved HTX virker ikke. Merkurs Plads har to koldvandsautomater der virker.  

Lydisolering, ved musiklokalet. Der klages lidt, fordi der mangler lydisolering.  

Kedeligt udbud i kantinen. Pizzaslides og focacciaboller virker tørre. Skal være lidt større. Salatbaren skal 

være større, der er ikke nok. 

Valg til diverse poster 
Formand: Emilie HTX, Nakskov  

Næstformand: Hevin HTX Nykøbing  

Kasserer: Zion, HTX, Nykøbing 

Til bestyrelsen: med stemmeret: William Petersen 

Til bestyrelsen uden stemmeret: Sebastian 

Arbejdsmiljøudvalg: Emilie fra HTX Nakskov, Cecilie fra Business, Nykøbing, GF1 

Verdensmålskole: Filippa fra HHX, Nykøbing… 

 

DUF - undersøg 

 



 

 

 

 

 

 

 
 

 

 


